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V Ljubljani bo domovala evropska agencija ACER

KANAL A, 3.3.2011, SVET, 18.00

URŠA LEVIČAR (voditeljica): Dober večer. Politika nam sporoča, da je danes za Slovenijo velik dan. V
Ljubljani so odprli prvo evropsko agencijo na naših tleh, a bo to v glavnem spremenilo le življenja te
skupine dobro plačanih evropskih birokratov, ki so se dopoldne s Prešernovega trga podali na dobro
uro dolgi prvi sprehod po stari Ljubljani, ki je njihov nov dom. Zaenkrat gre za 13 uradnikov evropske
energetske agencije ACER, ki naj bi se jim do konca leta pridružilo še 39 sodelavcev. Medtem pa so se
vrstila rokovanja in slavnostni nagovori naših in bruseljski voditeljev. In kaj bo imela od vsega skupaj
Slovenija? Vprašajte drugega najbogatejšega Slovenca, privatizacijskega tajkuna in občasnega junaka črne
kronike Igorja Laha, mojstra davčnih oaz in iztiskanja malih delničarjev. Prav on je namreč evropski
agenciji ACER za dve leti in 600 tisoč evrov oddal te prostore v prvem in drugem nadstropju stavbe na
ljubljanskem Trgu republike 3. Najemnina, ki jo bo zmagovalcu tranzicije prvi dve leti nakazovala kar
Slovenija iz proračuna, pozneje pa Bruselj, pa bo najverjetneje končala na Cipru, kjer Lah kopiči večino
svojega okoli 200 milijonskega bogastva. A poslovneža, ki mu je Slovenija za njegove manevre postala
premajhna, danes ni bilo na otvoritev. Medtem pa je naša vlada govorila o velikem dnevu. O tem, da se
piše zgodovina. Mirko Mayer.
MIRKO MAYER (novinar): Množica je čakala v avli nove agencije. V vladni palači je čakal gost dneva, evro
komisar Günther Oettinger, prvi obraz evropske energetike in čakala je ministrica Darja Radič.
DARJA RADIČ (ministrica za gospodarstvo): Kje je naš premier?
MAYER: Prišel je zadnji.
BORUT PAHOR (predsednik vlade): Gospod komisar, kako ste? Nimava veliko časa.
GÜNTHER OETTINGER (evropski komisar za energijo): Vem.
MAYER: In so šli čez cesto na hitro odpret novo evropsko agencijo. Padle so velike besede.
OETTINGER: Dragi premier, vaša država prav zares gosti pomembno evropsko agencijo.
MAYER: Medtem, ko smo jim peli dobrodošlico, je prvih 13 birokratov z vodičem že spoznavalo Ljubljano.
BIROKRAT: Vreme tukaj res ni najboljše.
MAYER: A tudi posel z njihovo nastanitvijo pri nas, pravi nepremičninar Zoran Djukič, ni bil najboljši.
ZORAN DJUKIČ (direktor nepremičninske agencije Stoja): Vsa tista fama, ki je bila, pač ni bila realna. To
so pač eden, dva zaposlena in najemajo čisto v nekih normalnih okvirih standardih naših stanovanj.
MAYER: Je pa naš politični vrh prepričan, da ima Slovenija zdaj ključe velikega projekta. Tako pravi
gospodarska ministrica.
RADIĆ: To pomeni, da se Ljubljana pravzaprav postavlja na zemljevid Evropske Unije na področju
energetike.
MAYER: Nas pa direktor nove evro agencije ni prepričal. Bo agencija res le brezzobi tiger? Kako je s tem?
ALBERTO POTOTSCHNIG (direktor agencije ACER): Počakajmo do naslednjega leta.
MAYER: Zato je do dogodka hladen in zadržan tudi ekonomist Maks Tajnikar.
MAKS TAJNIKAR (ekonomist): Eno zgradbo bomo uspeli počasi prodati Evropi. Drugače pa iz vsebinskega
vidika mislim da Slovenija en bo imela kaj veliko koristi.
MAYER: In kdo nazdravlja prodaji zgradbe nasproti parlamenta, kdo je Evropi prodal to nadstandardno
pisarno za 600 tisočakov v dveh letih? Edini, ki že ima korist, je večkrat oproščeni tajkun Igor Lah.
LEVIČAR: Pred sedežem nove agencije je Mirko Mayer. Mirko, pa bo agencija ostala v stavbi TR3-ja?
MAYER:No, agencija naj bi se predvidoma v prihodnjih letih kar pošteno kadrovsko okrepila in prav zato
naj bi v 2 letih šla na novo, večjo lokacijo. Omenjata se dve. Najprej nasedla naložba Hypo banke na
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Dunajski cesti, tako imenovana Rotunda, druga varianta pa je nova stolpnica, ki raste v okviru kompleksa
BTC, a ta druga varianta je po mojih informacijah, le manj verjetna.
LEVIČAR: Mirko hvala. In s čim se bo ACER na naših tleh sploh ukvarjal? Najboljša primerjava je morda ta,
da je evropska agencija za energetiko podobna ustanova, kot je Evropska investicijska banka, kjer deluje
nekdanji predsednik vlade Anton Rop. A je treba vedeti, da bo Italijan Alberto Pototschnig, ki bo ACER
vodil pri nas, opravljal zgolj svetovalna dela za Evropsko unijo in pripravljal poročila za enotno energetsko
politiko. Skratka, gre za še eno birokracijo.
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